長榮大學學生專業實作能力檢核實施辦法

Chang Jung Christian University Student Professional Practical Competency Assessment Guidelines

103.08.19 103 學年度第 1 學期第 1 次行政會議修正通過 103.10.01 103 學年度第 1 學期第 1 次校務會議修正通過 104.04.30103 學年度第 2 學期第 3 次行政會議修正通過 104.06.17103 學年度第 2 學期期末校務會議修正通過 105.05.05 104 學年度第 2 學期期末校務會議修正通過 105.06.13 104 學年度第 2 學期期末校務會議修正通過

Revised and approved on August 19, 2014, by the 1st Administrative Meeting of Academic Year 2014 Semester 1.

Revised and approved on October 1, 2014, by the 1stUniversity Affairs Meeting of Academic Year 2014 Semester 1.

Revised and approved on April 30, 2015, by the 3rd Administrative Meeting of Academic Year 2014 Semester 2.

Revised and approved on June 17, 2015, by the end-of-semester University Affairs Meeting of Academic Year 2014 Semester 2.

Revised and approved on May 5, 2016, by the 3rd Administrative Meeting of Academic Year 2015 Semester 2.

Revised and approved on June 13, 2016, by the end-of-semester University Affairs Meeting of Academic Year 2015 Semester 2.

- 第一條 為提升大學部日間學制學生之專業競爭力,強化所學領域之實作與應用能力,以利學生於畢業時快速接軌職涯發展,特訂定「長榮大學學生專業實作能力檢核實施辦法」(以下簡稱本辦法)。
- Article I To enhance the professional competitiveness of the full-time students in the University Department, strengthen their practical and applied ability in the field of study, order to facilitate the rapid development of student's career development at the time of graduation. Student Professional Practical Competency Assessment Guidelines of Chang Jung Christian University formulated (hereinafter referred to as the Guidelines).
- 第二條 各學系(學程)應配合學系與所屬學院之教育目標與核心能力,選擇至少一項專業實作項目,並以能力檢核標準作為基本標準訂定畢業門檻,結合學生於畢業前尚未符合學系(學程)畢業門檻之輔導機制,自訂「長榮大學00學系(學程)學生專業實作能力檢核實施規定」,經學系(學程)、院務會議通過後實施,並於招生簡章中明訂之。
- Article II Departments (Program) should coordinate with the educational objectives and core competencies of their respective departments and college. To select at least one professional practice project, and set the graduation threshold based on the criteria for competency standards. Each department should custom the regulation of Professional Practical Competency Assessment Guidelines in the OO Department (Program) of Chang Jung Christian University, which should integrate with the tutoring mechanism for students who fail to meet the department (Program) threshold for graduation. The guidelines should be implemented after being approved by the Department (Program) and College Affairs Meetings and should be specified in the admissions brochure.
 - 一、企業實習:參與並通過實習課程。
 - 1. Enterprise Internship: Participate and pass internship course.
 - 二、實作研討:進行專題/專案/個案之實作研討,並以個人或團體形式公開發表實

作研討成果。

- 2. Practice seminar: Conduct independent study/ project / case discussion, and publicly present discussion outcome individually or as a group.
- 三、競賽:參與區域性/全國性/國際性競賽,獲得佳作以上獎項一次。
 - 3. Competition: Participate in regional / national / international competitions, and achieve at least one honorable mention award or above.
- 四、專業證照:由學系(學程)依據專業領域訂定專業證照種類與合格張數。
 - 4. Professional licenses: The department (program) should determine the types of professional licenses and the number of qualified certificates according to the professional field.
- 五、發明展:獲得國內外發明展佳作以上獎項一次。
 - 5. Invention exhibition: Receive at least one honorable mention award or above in domestic or international invention exhibition.
- 六、專利:取得國內外專利一項。
 - 6. Patent: Obtain one domestic or international patent.
- 七、展覽/展演:完成國內外公開展覽/展演一場。
 - 7. Exhibition/Show: Complete one domestic or international public exhibition/show.
- 八、產學合作:個人或團體完成產學合作計畫一件。
 - 8. Industry-Academy cooperation: Complete one individual or group Industry-Academy cooperation project.
- 九、實務課程模組:個人修畢至少一組實務課程模組。
 - Practical course module: Complete at least one individual set of practice course module.
- Article III For special reasons, departments (program) may formulate other professional practical items and competency assessment guidelines as graduation threshold within the provisions of their departmental (program) regulations. The guideline should be implemented after being approved by the Department (Program) and College Affairs Meetings and should be specified in the admissions brochure.
- 第四條 畢業生需於規定時程完成專業實作能力門檻成績登錄,逾期視為延畢生,仍須辦理 註冊手續。
- Article IV Graduates are required to complete registering their professional practical competency threshold grade within the prescribed time. Those who fail to do so should be regarded as delay-graduated students, and should go through registration formalities.
 - 一、第一學期正式上課日(含)前登錄完成者,可領取當年度6月之畢業證書。
 - 1. Those who registered on or before the first day of class of Semester 1 may receive their graduate certificate in June of the current year.

- 二、第二學期正式上課日(含)前登錄完成者,可領取當年度1月之畢業證書。
 - 2. Those who registered on or before the first day of class of Semester 2 may receive their graduate certificate in January of the current year.

第五條 本辦法經行政會議、校務會議通過後,陳請校長核定後公布實施,修正時亦同。
Article V The Guidelines after being approved by the Administrative Meeting and University Affairs Meeting that should be promulgated and implemented after being approved by the University President; the same procedures should be applied to the amendment.